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Nuuk, 7. Oktober 2015 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsender jeg herved følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut. 

 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvordan vil Naalakkersuisut inddrage kommunerne i forbindelse med arbejdet med den 

kommende lov for børn og unge? 

2. Finder Naalakkersuisut, at det er på sin plads, at en så vigtig forbedring i lovgivningen 

skal vente på sig så længe? 

3. Såfremt det er vigtigt at afvente lovgivning om handicappede, hvorfor har 

Naalakkersuisut ikke arbejdet på det allerede i 2013? 

(Medlem af Inatsisartut Agathe Fontain, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Vi har erfaret, at Naalakkersuit først vil fremlægge lov om børn og unge i 2017. Begrundelsen 

var, at loven skal koordineres med kommende lov om handicappede. 

 

Dette vil blandt andet medføre, at arbejdet med at sætte loft for sagsmængden for 

sagsbehandlerne vil blive udskudt. Dette er meget ærgerligt.  

 

Inuit Ataqatigiit har i 2014 påpeget, at høringer til kommunerne, som til dagligt kommer til at 

arbejde med at implementere loven, er blevet hørt i 15 arbejdsdage. Kommunerne har ikke 

fremsat politisk høringssvar.  Og kun 2 kommuner har fremsendt administrative høringssvar med 

begrundelse af, at der var for lidt tid.  

 

Såfremt kommunerne inddrages, vil forberedelser være optimale for implementering af loven.  

 

Selvom det er prisværdigt, at Naalakkersuisut har fundet det afgørende at lytte til Inuit 

Ataqatigiits mening, mener vi, at lovforslaget fremlægges til Inatsisartut ved første given 

lejlighed i stedet for at vente til år 2017. Formålet med lovforslaget er nemlig at sætte et loft for 

sagsmængden for sagsbehandlerne for at skåne dem.  

 

Jeg skal anmode om en besvarelse af ovenstående spørgsmål inden for 10 arbejdsdage. 

 


